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OBEC PŘÁSLAVICE S OSADOU KOCOUROVEC 

ZPRAVODAJ 
DVOUMĚSÍČNÍK * ročník 27           číslo 4/2023          srpen – září 2023          cena: 5,- Kč 

 
CO NAJDETE VE ZPRAVODAJI? 
 

● SLOVO STAROSTKY… str. 2  ● VÍTE, ŽE… str. 3   ● DĚNÍ V OBCI… od str. 4  

● ZPRÁVY Z FB STAROSTKY… str. 6  ● ZPRÁVY ZE ZŠ A MŠ… od str. 7  

● ZPRÁVY Z FK… od str. 16    ● A NĚCO NAVÍC… od str. 19 ● SPOLEČENSKÁ RUBRIKA… str. 22  
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S L O V O   S T A R O S T K Y 
 
Vážení spoluobčané, milí přátelé! 
 
Vítejte u prázdninového čísla našeho obecního zpravodaje!  
 
Určitě všichni čerpáte síly a energii do podzimních dnů a užíváte léta, 

aktivity, sluníčka. Všichni si jednou za čas zasloužíme odpočívat     .  
 
Prázdninové dny jsou jediné možné, kdy můžeme v klidu udělat větší 
stavební zásahy ve škole. A tak hned od začátku července probíhá v 
suterénu hlavní školní budovy oprava a výměna kanalizace a kompletní 
rekonstrukce a rozšíření toalet a sociálního zařízení v suterénu školy. 
Původní, z 80. let minulého století, už dosloužilo.  
 
Možná jste si na vycházce všimli, že byla opravena polní cesta  „alejka“ u 
areálu bývalého JZD a zamezen vjezd pro vozidla.  
Cílem je, aby cesta sloužila pro rekreaci a odpočinek občanů. Další cesty dostanou postupně také opravy.  
 
Obec se, stejně jako v minulosti, zapojila do projektu Podpora třídění odpadu v mikroregionu Bystřička. 
V rámci III. etapy jsou k dispozici na vypůjčení nádoby na papír, plast a bioodpad, kompostéry a domovní 
štěpkovače (více info na www.praslavice.com nebo na FB obce). S tím se pojí i plánované zrušení 
sběrného hnízda „Na Stádle“, v boční ulici směrem k bývalému areálu JZD. Bohužel, většinu kapacity 
kontejnerů  na tomto místě využívají lidé, kteří nejsou z obce a navíc takovým způsobem, že okolní 
nepořádek byl předmětem oprávněné kritiky obyvatel z okolí. Z tohoto důvodu se obracím na všechny 
obyvatele rodinných domů a především lokality „Na Stádle“, aby si v rámci této III. etapy zajistili potřebný 
počet nádob na tříděný odpad a díky blízkosti sběrného dvora ho intenzivně využívali pro třídění. Děkuji.  
 
Za několik dnů, přesně v sobotu 19. srpna, nás čekají letošní hody, na které vás tímto všechny srdečně zvu. 
 
Odpoledne, mimo jiné, vystoupí blues-rocková kapela veteránů z Bruntálu Generace 75 
(www.generace75.cz). Čeká vás výběr blues-rockových pecek 80.-90. let, které máme všichni pod kůží. 
 
Na večer nás čeká premiéra koncertu známé hanácké kapely Stracené ráj (www.straceneraj.cz).  
Přijďte se pobavit, zatancovat nebo jen tak zavzpomínat. Vstup je zdarma, občerstvení a doprovodný 
program připraven. Těšíme se na vás.  
 

Užijte si prázdniny a dovolenou! Těším se na hodech     . 
 

Jitka Ivanová, starostka obce 
 

 

Gulášfest 22. července 2023 
 

Krásné páté místo u poroty a první v hlasování účastníků dne 22. 7. 2023 v 
soutěži Vaření kotlíkových gulášů v Daskabátu - Hospůdka na hřišti. 
Děkujeme za reprezentaci borci! 

Jitka Ivanová 
 
Putovní pohár (za guláš, který nejvíce chutnal veřejnosti) získal tým č. 15 
MAREK A ZDENĚK z Přáslavic. 

http://www.praslavice.com/
http://www.generace75.cz/
http://www.straceneraj.cz/
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V Í T E,   Ž E ... 
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D Ě N Í   V   O B C I   A   M I K R O R E G I O N U ... 
 

 

DĚTSKÝ DEN A KÁCENÍ MÁJE – 3. 6. 2023 – FOTOGALERIE  
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SDH – POHÁROVÁ SOUTĚŽ – DOSPĚLÍ – 18. 6. 2023 
 

V neděli 18. 6. 2023 náš sbor uspořádal již tradiční pohárovou soutěž „O putovní pohár starostky obce 

Přáslavice“ v kategorii mužů a žen. Celkově se soutěže zúčastnilo šestnáct družstev (z toho jedenáct 

mužských a pět ženských týmů). Pěkné počasí přilákalo mnoho diváků, kteří přišli družstva podpořit a 

potleskem odměnili ty nejlepší výkony, které mohli na trati vidět. Ženskou kategorii ovládl tým z 

Grygova s krásným výsledným časem 17,94 s. Na druhém místě se potom umístil domácí tým žen z 

Přáslavic. V kategorií mužů bylo k vidění spousta skvělých výkonů, ale putovní pohár si nakonec 

odvezli borci z Těšetic s výsledným časem 14,49 s.  

Účast byla hojná a my věříme, že se nejen soutěžícím, ale také divákům soutěž líbila, a že příští rok se 

potkáme minimálně ve stejném počtu jako letos. Na místě je ještě poděkovat našim sponzorům a všem, 

kteří se na přípravě a hladkém průběhu soutěže podíleli.      

Za SDH Přáslavice Libuše Hrošová 
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Z P R Á V Y   Z   F A C E B O O K U   S T A R O S T K Y … 
 

ŠKOLNÍ KUCHYNĚ – MODERNIZACE! – zveřejněno 3. 7. 2023 
 

Prázdniny využíváme  na plánovanou modernizaci ve školní kuchyni.  

Instalujeme novou multifunkční pánev, a konvektomat z roku 2008 měníme po 15 letech za 2 nové, 

moderní. Od září navyšujeme v obci Přáslavice kapacitu kuchyně na 300 jídel denně a tak investujeme, 

aby to děvčata v kuchyni zvládla s přehledem.  

 

STAVBA POVOLENA! – zveřejněno 14. 7. 2023 
 

Další významný administrativní krok je za námi (a fůra práce před námi ).  

A jsme zase o něco blíž k pitné vodě v místní části Kocourovec. Právě běží výběr dodavatele stavby, 

pak budeme žádat o dotaci a snad brzy začneme kopat.  

Pitná voda je důležitá pro všechny obyvatele obce Přáslavice. 

 

 

 
 
 

 

 
 

 

 

                   

 

                                                                                  

https://www.facebook.com/photo/?fbid=679526607522890&set=pcb.679529557522595&__cft__%5b0%5d=AZW_R5zgKSoO6MwCtFXqMUcMiPnRA6uJj0Mj8HIcgMKk5GZn-GWQlLe06MZhJ96PIiYd5FD4fp8FaEA03TBUwaaE7Xf2RxV-BBYs9zVIcMbKIJnJkuH4gZYeuAmPtvqvYbRIn02qb0aHJJEYfMS253gJ8uXXarsqOjjhBqAgxY-zlE3VEnrcW5IqVlkOwCa8AXA&__tn__=*bH-R
https://www.facebook.com/photo/?fbid=679526607522890&set=pcb.679529557522595&__cft__%5b0%5d=AZW_R5zgKSoO6MwCtFXqMUcMiPnRA6uJj0Mj8HIcgMKk5GZn-GWQlLe06MZhJ96PIiYd5FD4fp8FaEA03TBUwaaE7Xf2RxV-BBYs9zVIcMbKIJnJkuH4gZYeuAmPtvqvYbRIn02qb0aHJJEYfMS253gJ8uXXarsqOjjhBqAgxY-zlE3VEnrcW5IqVlkOwCa8AXA&__tn__=*bH-R
https://www.facebook.com/photo/?fbid=679526620856222&set=pcb.679529557522595&__cft__%5b0%5d=AZW_R5zgKSoO6MwCtFXqMUcMiPnRA6uJj0Mj8HIcgMKk5GZn-GWQlLe06MZhJ96PIiYd5FD4fp8FaEA03TBUwaaE7Xf2RxV-BBYs9zVIcMbKIJnJkuH4gZYeuAmPtvqvYbRIn02qb0aHJJEYfMS253gJ8uXXarsqOjjhBqAgxY-zlE3VEnrcW5IqVlkOwCa8AXA&__tn__=*bH-R
https://www.facebook.com/photo/?fbid=679526620856222&set=pcb.679529557522595&__cft__%5b0%5d=AZW_R5zgKSoO6MwCtFXqMUcMiPnRA6uJj0Mj8HIcgMKk5GZn-GWQlLe06MZhJ96PIiYd5FD4fp8FaEA03TBUwaaE7Xf2RxV-BBYs9zVIcMbKIJnJkuH4gZYeuAmPtvqvYbRIn02qb0aHJJEYfMS253gJ8uXXarsqOjjhBqAgxY-zlE3VEnrcW5IqVlkOwCa8AXA&__tn__=*bH-R
https://www.facebook.com/photo/?fbid=679526647522886&set=pcb.679529557522595&__cft__%5b0%5d=AZW_R5zgKSoO6MwCtFXqMUcMiPnRA6uJj0Mj8HIcgMKk5GZn-GWQlLe06MZhJ96PIiYd5FD4fp8FaEA03TBUwaaE7Xf2RxV-BBYs9zVIcMbKIJnJkuH4gZYeuAmPtvqvYbRIn02qb0aHJJEYfMS253gJ8uXXarsqOjjhBqAgxY-zlE3VEnrcW5IqVlkOwCa8AXA&__tn__=*bH-R
https://www.facebook.com/photo/?fbid=679526647522886&set=pcb.679529557522595&__cft__%5b0%5d=AZW_R5zgKSoO6MwCtFXqMUcMiPnRA6uJj0Mj8HIcgMKk5GZn-GWQlLe06MZhJ96PIiYd5FD4fp8FaEA03TBUwaaE7Xf2RxV-BBYs9zVIcMbKIJnJkuH4gZYeuAmPtvqvYbRIn02qb0aHJJEYfMS253gJ8uXXarsqOjjhBqAgxY-zlE3VEnrcW5IqVlkOwCa8AXA&__tn__=*bH-R
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ZPRÁVY ZE ŠKOLY 
 

Čištění cyklostezek a okolí obce 
 

V pátek 26. května přišly děti do školy s 

neobvyklou výbavou – gumovými rukavice- 

mi, a také s odhodláním udělat něco pro 

zlepšení vzhledu naší obce. Po 8. hodině jsme 

se přesunuli na obecní zahradu, kde nás při- 

vítala paní starostka a společně s paní ředi- 

telkou nám předaly informace ke sběru od- 

padků v okolí Přáslavic. Děti byly rozděleny 

na tři skupiny, každá dostala vozík a pytle na 

odpadky a vydaly se na určenou trasu –  

cyklostezky směr Přáslavice a Kocourovec a 

k rybníčku v Drontlíku. Při úklidu jsme na- 

cházeli nejvíce obaly od potravin, jak papí- 

rové, tak i plastové, PET lahve, apod. 

Skupinka starších žáků se při sbírání odpadků zaměřila také na 

sběr nedopalků z cigaret. Tento druh odpadu je velmi 

nepříjemný nejen z estetického hlediska, ale také proto, že se 

velmi pomalu rozkládá. Odhozené nedopalky obsahují 

materiály na bázi plastu, takže dlouho vydrží a rozloží se až 

po cca 15 letech. Děti se do úklidové akce nadšeně zapojily, 

na závěr zhodnotily množství a obsah nasbíraného odpadu a 

sklidily zaslouženou pochvalu ☺. Za svou snahu pak byly 

odměněny občerstvením v podobě opékání špekáčků, limo- 

nády a sladkostí. Všichni jsme z akce odcházeli s dobrým 

pocitem a vědomím, že naše akce měla smysl ☺.                                                                          

Mgr. Lenka Tozziová 
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Den dětí – Kino Metropol a centrum Olomouce 
 

Den dětí v naší škole nemohl být bez povšimnutí, a tak vyrážíme do kina na představení „Luca“. 

Nejen, že jsme autobusem vyrazili do olomouckého kina Metropol a kino jsme měli sami pro sebe, 

navíc nám promítání filmu zaplatila škola a autobus uhradilo SRPŠ. Animovaný film „Luca“ všechny 

žáky i paní učitelky zaujal skvělým provedením, nápadem a vtipnými scénami. Po zhlédnutí filmu si 

žáci mohli v místní kavárně koupit sušenky a jiné sladkosti a vydali jsme se do historického centra 

Olomouce, abychom se nasvačili a vyrazili na procházku. Někteří v rámci procházky navštívili 

kostely, malovali obrázky, viděli taneční vystoupení a krátkou pohádku, nakupovali v galerii Moritz a 

obchodě Bubble tea Gotcha nebo měli možnost vidět, kde studovaly jejich paní učitelky. Jako 

třešnička na dortu a příjemné zchlazení byla zmrzlina v kavárně Caffe Opera, kterou si žáci zaplatili 

z peněz, které utržili za sběr papíru.  

Den dětí jsme si skvěle užili, a ještě jednou děkujeme SRPŠ za zaplacení autobusu. 

Aneta Žourková 
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Skákací hrad ve školní družině 
 

Den dětí jsme ve školní družině osla-

vili opravdu velkolepě. Na školním 

hřišti na nás totiž čekal po obědě vel-

ký skákací hrad. Vytvořily se malé 

skupinky dětí z obou oddělení po šesti 

a všichni se postupně prostřídali nejen 

ve skákání, sjíždění na skluzavce, ale 

i ve střílení kuliček ze dvou děl do 

terčů. Obzvlášť střílení do terčů bavi-

lo nejen kluky, ale i holky. Počasí 

nám přálo, svítilo sluníčko a tak jsme 

si skákací hrad mohli užít do sytosti.  

                                                                                                                                          Jana Doležalová                                                                                                                                    

Sportovní hry mikroregionu Bystřička 
 

Dvacet čtyři malých sportovců z naší školy se dne 

15. 6. 2023 vydalo do Velké Bystřice do areálu 

Na Letné změřit své síly s ostatními dětmi z okol-

ních obcí. Za Přáslavice byla přihlášena dvě druž-

stva na kopanou, jedno družstvo na vybíjenou a 

jedno na víceboj. Naši malí reprezentanti se roz-

hodně nenechali zahanbit a bojovali s velkým na-

sazením. Někteří dokonce utrpěli drobná poraně-

ní, ale statečně se s nimi vyrovnali, a i tak se sna-

žili o ty nejlepší sportovní výkony. Nejlépe se na-

konec dařilo mladším fotbalistům ve složení Jiřík 

Řehák, Jony Tlačbaba, Aďa Žižka, Aďa Feik, 

Aďa Varaja, Neliss Najmanová a Maty Antl, kteří 

získali nádherné 3. místo. Ostatní závodníci dělali pro dobré umístění co mohli, na přední příčky to 

ale bohužel nestačilo. Jak však víme, není důležité vyhrát, ale zúčastnit se ☺. 

I tak všem malým sportovcům patří náš obdiv a poděkování za krásné sportovní zážitky. 

Lenka Tozziová 

 

Výlet do Brna                                                                                                                                                                           
 

S koncem školního roku je neodmyslitelně spojen školní výlet. Ani v letošním roce o něj naši žáci 

nebyli ochuzeni. Tentokrát jsme se rozhodli vyrazit trošku dál, konkrétně do Brna. Naši nejmladší se 

tak moc těšili, že otázka: „Už tam budem?“  zněla autobusem sotva jsme najeli na dálnici. 
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Po příjezdu do Brna jsme se rozdělili na dvě skupinky – mladší děti šly do Šmoulí vesnice a ty starší 

do Vida! Centra. 

Ve Šmoulí vesnici děti čekal film o tom, jak vznikl název Šmoula. Dále si procházely stanoviště, na 

kterých si mohly vyrazit tvar do své návštěvnické karty. Celý program byl zaměřen na ochranu přírody 

a pomoc světu spolu s OSN. V druhé části programu děti navštívily hernu, ve které se mohly na čápovi 

proletět Šmoulí vesničkou ve virtuální realitě, vyzkoušet si různé překážkové dráhy a skákací hrad. 

Na starší žáky ve Vida! Centru čekaly různé zajímavé atrakce a pokusy. Například si mohly vyzkoušet, 

jak funguje odstředivá síla, posadit se na židli a zvednout svou vlastní váhu do vzduchu, projet se 

tobogánem, osvěžit se při pumpování vody a mnohé další. Čekalo na nás také vědecké představení 

Aero, při kterém se děti seznámily se základními prvky aerodynamiky. 

Obě skupiny si tak přišly na své a my věříme, že to pro ně byl den plný zážitků. Moc děkujeme SRPŠ 

Přáslavice za uhrazení autobusu. Výlet jsme si všichni moc užili a už se těšíme na další! 

M. Křivánková 

 

 

        

 

 

 

 

 

JARO VE ŠKOLNÍ DRUŽINĚ 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

Prohlídka stájí v Doloplazích 
 

Poslední týden v červnu jsme se vydali na pěší výlet do Konírny v Doloplazích. Konírna je krásný 

jezdecký areál s restaurací, kde pořádají příměstské tábory a závody v jezdectví. Mimo jiné také 

nabízejí jezdecký kroužek, ustájení koní a výukové lekce. A tak jsme se ihned po prvním ranním 

zvonění vydali na cestu. V Konírně nás díky mamince našeho prvňáčka, paní Čerstvíkové, čekala 

prohlídka stájí, ukázka koní, děti se dověděly, čím se koně krmí, jak se o ně musejí zaměstnanci starat 

a spoustu dalších zajímavých informací. Zlatým hřebem programu byla jízda našeho žáka Tobiase 

Čerstvíka, který nám ukázal, jak skvělý je jezdec na pískové jízdárně i kruhovce. Kromě koní a 

samotné ukázky jízdy na poníkovi, na naše nejmenší udělal velký dojem také místní hlídač, pejsek 

Akym. Na konci programu všechny děti i paní učitelky dostaly nanuk na zpáteční cestu.  

Za celý program, návštěvu Konírny a zpestření posledního týdne ve škole děkujeme, pro děti to byl 

velký zážitek ☺. 

Aneta Žourková 
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Zakončení roku na základní škole 
 

Konec června v naší škole je spjat s radostným 

vítáním budoucích prvňáčku, ale i trošku smut- 

ným loučením s našimi páťáky.  

Letos jsme měli tu čest přivítat 24 budoucích 

prvňáčků, kteří nám během slavnostního vyřazení 

ze školky předvedli, jak moc šikovní žáci k nám 

přichází. Za odměnu dostali zbrusu nové aktovky, 

které jim nakoupila Obec Přáslavice. My za ně 

moc děkujeme a věříme, že se budoucí prvňáčci 

už moc těší, až v září usednou do školních lavic a 

poznají svou novou paní učitelku.  

Loučili jsme se naopak pouze s 8 žáky. Byli to 

naši skvělí páťáci, kteří od září přestupují do základní školy ve Velké Bystřici. Pevně věříme, že si od 

nás odnáší spoustu znalostí, dovedností, zážitků a hlavně přátelství na celý život. Také ale doufáme, že 

se jim v budoucnu bude moc dařit a brzy se nám přijdou pochlubit svými úspěchy na nové škole. 

Přejeme jim proto hodně štěstí! 

          M. Křivánková 
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Předávání vysvědčení 
 

V pátek 30. června nadešel pro všechny školáky dlouho očekávaný den, který udělal poslední tečku za 

jejich celoročním snažením. Paní učitelky nejprve ve třídách zhodnotily prospěch a chování svých 

svěřenců a předaly žákům vysvědčení. Poté jsme se všichni sešli na školním hřišti, kde proběhlo 

slavnostní ukončení školního roku. Po projevu paní ředitelky a paní starostky došlo na udělení pochval 

žákům jednotlivých tříd a předání knižních odměn.  

Ocenění své práce se dočkaly i naše paní kuchařky a školnice, pro které si děti připravily pochvaly 

v podobě obrázků. 

Všem dětem přejeme krásné prožití prázdninových dní a co nejvíce nezapomenutelných zážitků ☺. 

                                                                                                                         Lenka Tozziová 
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CO NOVÉHO VE ŠKOLCE? 
 

Zprávy z mateřské školy 
 

Školním rokem skončila docházka do mateřské školy 27 předškolákům, se kterými jsme se slavnostně 

rozloučili 22. června a předali je do dobrých rukou paní učitelek do základní školy. Jejich tváře i první 

sny o své budoucnosti – čím by se chtěli stát, až budou dospělí – můžete shlédnout na informační 

tabuli před budovou základní školy až téměř do konce srpna. Přejeme všem budoucím prvňáčkům, aby 

se jim celý život dařilo naplňovat jejich sny. 

Na školní výlet, který je neodmyslitelnou součástí ukončení všech školních roků, jsme letos s dětmi 

zamířili do blízkého okolí Přáslavic: na Chlum, kde jsme se vydali lesní cestou hledat strážce tohoto 

lesa, Chlumcajze.  

A našli jsme ho v celé své dřevěné kráse, kterou mu dal místní hajný pan Konrád.  

Úplný závěr školního roku patřil již tradičnímu odpoledni dětí s rodiči a p. učitelkami, které pro ně 

tentokrát přichystaly oblíbenou indiánskou stezku pod vedením náčelnice Olgy Michalíkové.  
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O dobrou atmosféru se postaraly p. učitelky svými nápaditými indiánskými úkoly pro děti, rodiče 

dokonalými originálními indiánskými převleky svých rodin a v neposlední řadě sdružení rodičů s 

nabídkou nápojů, něčeho na zub, výbornou obsluhou a to vše podtrženo reprodukovanou hudbou, která 

na obecní zahradě utichla až před 20. hodinou, kdy odcházeli poslední zmožení indiáni z přáslavského 

kmene do svých tee-pee a vigvamů, aby zahájili zasloužený prázdninový odpočinek. 

V době prázdnin probíhají v budově MŠ na sídlišti drobné údržbářské práce, jako je malování, nátěry, 

obklady, opravy a také důkladný úklid všech prostor.  

Od srpna, kromě toho, že již bude probíhat omezený provoz MŠ – v každé budově jedna třída – budou 

již paní učitelky tyto prostory zdobit a připravovat k zahájení nového školního roku.  

Od 1. září prodlužuje mateřská škola provoz do 16.30 hodin, což jistě přijde mnohým rodičům vhod. 

V novém školním roce nastoupí do mateřské školy 27 nových dětí ve věku od 2 do 5 let. Tyto děti mají 

možnost již od června jedenkrát týdně, v srpnu až dvakrát týdně, docházet do mateřské školy i s rodiči, 

aby si zvykaly na nové prostředí a seznámily se s p. učitelkami.   

Od srpna/září k nám nastoupí také 2 nové p. učitelky a školní asistentka. Už se na všechny moc těšíme 

a přejeme všem, aby se jim u nás dobře dařilo. 

A nezapomeňte, nový školní rok zahájíme všichni společně, MŠ i ZŠ, děti i rodiče, zaměstnanci školy 

vesele s klaunem Hopsalínem, hned 4. září od 16.00 hodin na obecní zahradě! Těšíme se ☺! 

Eva Spurná 
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ZPRÁVY Z FK PŘÁSLAVICE 
 

Přáslavice a její mladí fotbalisté a fotbalistky 
 

V loňském roce na podzim zahájil sezónu oddíl kopané Přáslavic ročník 2012 a mladší. V první 

polovině (podzim 2022) nám los moc nepřál a hráli jsme proti týmům, které měly na soupisce 

převážně hráče ročníku 2012. Náš tým je v mixu 2012–2016, a proto jsme se se soupeři moc měřit 

nemohli. Nicméně je nutné dodat, že se naše děti snažily, tvrdě trénovaly a nikdy se nevzdaly!  

V druhé polovině sezóny (jaro 2023) to už byl jiný šálek čaje. Dostali jsme výkonnostně podobné 

soupeře a naše úžasné děti se umístily na skvělém druhém místě! Poslední turnajové kolo, které jsme 

odehráli na vlastní půdě, jsme zvítězili ve všech třech zápasech. Hlavní poděkování patří také 

trenérskému štábu v čele s Janem Drlíkem, který se o naše děti skvěle stará. 

Za FK Přáslavice Lukáš Čech 
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Úspěch přáslavské kopané 
  

V závěru minulého roku naši fotbalisté vyhráli Hanácký pohár. Finále se hrálo v Nákle s místním 

klubem Sokol Náklo. Naše mužstvo bylo favoritem, a to se také potvrdilo na hřišti. Byli jsme 

fotbalovější a po zásluze jsme přesvědčivě vyhráli 5:1. Tímto jsme postoupili do Krajského poháru. 

V předkole nás čekal zdatnější soupeř z vyšší třídy a to Slovan Černovír, hrající 1. B třídu. Hra byla 

stále vyrovnaná, ale naši hráči prokázali větší vůli po vítězství a podařilo se nám vyhrát nejtěsnějším 

rozdílem 1:0.  

V 1. kole nás čekal na domácím hřišti FK Slavonín, který hraje o dvě třídy vyšší soutěž.  Naši hoši 

nastoupili po předchozí výhře proti soupeři sebevědomě a byli v poli jasně lepší. Dařila se i kombinace 

a tak přibývaly v soupeřově brance i góly. Domácí diváci stále hlasitě povzbuzovali a konečný výs- 

ledek byl impozantní. Dali jsme Slavonínu 6:1. 

Ve 2. kole jsme narazili na SK Chválkovice „A“ -  rovněž  z 1. A třídy. Soupeř byl dobrý, ale my byli 

šťastnější. Porazili jsme ho před plnými „tribunami“ 2:1 a děkovačka našim klukům nebrala konce.  

V semifinále Krajského poháru jsme přivítali mužstvo z okresu Přerov - FK Kozlovice „B“, které se 

rovněž jako my prokousávalo přes zdatnější soupeře. Diváků bylo opět mnoho, dokonce i přespolní z 

Doloplaz, Mrskles, Velké Bystřice a Velkého Týnce. Všichni byli zvědaví, jak se povede našemu 

mužstvu. Byl to snad nejpěknější zápas Krajského poháru. Naši měli chuť do hry, dobře kombinovali, 

bojovali a hlavně dávali góly. Kozlovice jsme vyprovodili famózním výsledkem 4:0 a euforie diváků 

nebrala konce. A hráči? Někteří odcházeli z oslav až při rozednění.  
 

Každá pohádka ale jednou končí… 

Fotbalový klub Přáslavice se dostal do finále Krajského poháru. Mělo se hrát na neutrálním hřišti ve 

Šternberku. Soupeř byl hodně silný - Sokol Čechovice u Prostějova, hrající o tři třídy výš - krajskou 

soutěž. Já jsem přemluvil předsedu Čechovic, aby se utkání hrálo u nás před plnými „tribunami“ a 

garantoval jsem mu, že bude dobrá fotbalová atmosféra. 

Přijel také kompletní krajský fotbalový výbor, který si udělal v naší klubovně v prvním patře roz- 

hledny výjezdní zasedání. Všichni byli velice překvapeni, jaké máme krásné prostředí a někteří krou- 

tili hlavami, jak může být na hřišti rozhledna. Moc si zápas z balkonu užívali. 

Na Čechovice jsme ale už neměli. V 1. poločase, pokud síly stačily, jsme ještě odolávali útokům sou- 

peře. Poločas skončil 0:1 pro soupeře. Ve druhé půli Čechovice již dominovaly a my se jen bránili. 

Výsledek byl pro nás přívětivý. Prohráli jsme 0:3 a Krajský pohár zvedal nad hlavu soupeř. 

Přesto byli naši hráči odměněni od domácích i čechovických diváků dlouhým potleskem. 

A čechovický předseda? Moc mi děkoval, že se nechal přemluvit a hrálo se u nás. Tiše nám záviděl 

zázemí a dominantu rozhledny „Božky“.                               František Beláček, předseda FK Přáslavice 
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A   N Ě C O   N A V Í C … 
 

Setkání rodáků 2023 
 

Obec Samšín, část Přáslavice v okrese Pelhřimov v kraji Vysočina, má 34 trvale žijících obyvatel. 

Starosta je neuvolněný, je rodák z Přáslavic, bydlí v Přáslavicích, ale je to starosta celého Samšína. 

Setkání rodáků bylo po 12 letech, odloženo o dva roky kvůli covidu. 

Na setkání rodáků bylo přítomno cca 260 rodáků a s nimi jejich rodiny. Měli připravený pěkný 

program – přivítání, slovo starosty, dechovka, oběd, občerstvení, vystoupení hasičů a mažoretek. 

Slavilo se nejen dlouho do noci, ale i do rána. 

Čestmír Rochovanský 
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Shrnutí roku 2022 
 

Milí čtenáři,  
 

rok se s rokem sešel a mým úkolem je opět uzavřít uplynulý rok 2022. 

Ačkoliv to na jeho začátku vypadalo, že se svět definitivně vzpamatoval 

z vleklé covidové krize předchozích dvou let, nakonec se rok 2022 ukázal 

být ještě těžším. 24. února jsme se vzbudili do jiné Evropy, ve které po 

dlouhých a poklidných 77 letech zuří válečný konflikt, který z domova 

vyhnal spoustu uprchlíků. Někteří z nich našli svá nová útočiště i v naší 

obci. Všem občanům, kteří jim v této nelehké situaci nabídli pomocnou 

ruku, za to patří velký dík a uznání. Celkový dojem z tohoto roku 

nevylepšovaly ani růst cen, vysoká inflace a propad životní úrovně. 

Období míru a hospodářské prosperity v dějinách nikdy netrvala věčně a 

ani 21. století v tom zřejmě není výjimkou. 
 

O to více jsme si mohli vážit obyčejných lidských setkání nejen na obecních akcích. Ačkoliv začátek 

roku byl ještě poznamenán covidovými restrikcemi a plesy se musely o rok odložit, s příchodem jara 

se společenský život vrátil do běžných kolejí. Po třech letech se tak konaly např. odpoledne pro 

seniory nebo jarní výstava. Přáslavické hééérečky navázaly na ochotnickou tradici a téměř na den 

přesně po 69 letech (poslední doložené představení přáslavických ochotníků se uskutečnilo 5. dubna 

1953) vstoupila v Přáslavicích opět divadelní múza Thálie na prkna, jež znamenají svět.  
 

23. a 24. září proběhly volby do zastupitelstva obce. O zvolení do zastupitelstva usilovala celkem čtyři 

volební uskupení. Paní starostce se povedlo mandát obhájit a výrazně posílit. Volební účast byla 

nejvyšší od roku 2006. Souběžně probíhaly v našem obvodu i dvoukolové senátní volby. V prvním 

kole hlasovalo 52,98 % oprávněných voličů – takový zájem o volby do Senátu v naší obci nikdy nebyl. 

Zatímco všechny obce a města v republice už měly zvolené své starosty a primátory, u nás se nové 

zastupitelstvo, které se ze dvou třetin obměnilo, sešlo ze známých důvodů, po četných peripetiích a 

nežádoucí mediální pozornosti až 1. listopadu. 
 

Výrazně také rostl a dále roste počet dětí v naší škole i školce. Do první třídy ZŠ nastoupilo 20 

prvňáčků, což je nejvíc od roku 2004. Kvůli vysokému počtu dětí v MŠ byla v obci zřízena pobočka 

dětské skupiny a v zahradním objektu ZŠ vzniklo nové oddělení školní družiny. V roce 2022 se 

dokončila revitalizace zelených ploch na sídlišti a děti se mohly radovat z nového dětského hřiště na 

Dolním konci. 
 

Rozvíjel se také spolkový život, což v covidových letech nebylo možné. Sbor dobrovolných hasičů 

oslavil 130 let své existence a povedlo se obnovit fotbalové družstvo mladších žáků. 
 

Po mírné a na sníh chudé zimě se začalo oteplovat v polovině března. Květen byl oproti tomu 

minulému mimořádně teplý a už 20. května zažila ČR první tropický den. Největší horka panovala ve 

druhé polovině července, 21. července bylo 36 stupňů. Vysoké teploty trápily celou republiku – vypukl 

například rozsáhlý lesní požár v Českém Švýcarsku, se kterým hasiči bojovali 20 dní. Poměrně dost 

tropických a suchých dnů bylo také v první polovině srpna. Loňské léto tedy navázalo po lehce 

chladnějších létech 2020 a 2021 na horká léta z předcovidových let. O co bylo léto rozpálenější, o to 

chladnější počasí panovalo v září, které bylo jedním z nejstudenějších za poslední roky. V některé dny 

teplota nepřesáhla ani 15 stupňů. Naproti tomu v první polovině října jsme si mohli užívat babího léta 

s minimem srážek. První sněžení přišlo 18. listopadu. V prosinci udeřila poměrně nečekaně tuhá zima, 

která vzdáleně připomínala zimy z dob minulých. Skoro 14 dní ležela souvislá sněhová pokrývka a 12. 

a 13. prosince panovaly tzv. ledové dny, kdy teplota nepřesáhla bod mrazu. 16. prosince byla 

na Olomoucku vyhlášena sněhová kalamita, avšak těsně před Vánoci se dostavila silná obleva a 

všechen sníh roztál. 
 

Na konci roku bylo v obci evidováno 1482 obyvatel, 33 občanů se odstěhovalo, 57 se přistěhovalo, 

narodilo se 20 nových občánků, 17 občanů zemřelo a postavilo se osm rodinných domů. 
 

Krásný zbytek léta!  

Dušan Michalík 
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S P O N Z O R 
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S P O L E Č E N S K Á   R U B R I K A 
  

     
                              

    SRPEN      ZÁŘÍ 
 

    Kamil Bartoš   90  Josef Turek   97  

    Božena Michalíková  86  Drahomíra Gazdagová 80 

     Marie Peterová   85  Vlasta Halová  75 

     Jaroslav Vodička  81  Jan Špeta   70 

     Zdeněk Vysloužil  75  Vladislav Lipek  70 

        Viktor Mačica  70  

Srdečně blahopřejeme a přejeme všechno nejlepší! 
 

 
  

 

 

                                                    

        ☼ Natálie Novotná 

       † František Urbášek  ☼ Alexandr Urban 

         ☼ Sophia Salvatore 
                  

     Budeme vzpomínat!       Vítáme nové občánky!  

 

P L Á N   A K C Í   V   O B C I   N A:   SRPEN – ZÁŘÍ  
 

  sobota    5. 8.  20.00 – Diskotéka     SDH 

  sobota  19. 8.  15.00 – Přáslavské hody   Obec+spolky 

     17.30 – Hodová mše v kapli sv. Rocha 

  sobota  26. 8.  20.00 – Diskotéka     FK 
 

Vydává a tiskne: Obec Přáslavice (250 ks), 783 54 Přáslavice č. p. 23 

IČ: 00576255, DIČ: CZ00576255, www.praslavice.com, tel.: 587 408 870 

Příspěvky posílejte na e-mail: podatelna@praslavice.com, kontaktní osoba: Ing. Mária Gillarová, tel.: 734 236 604 

Datum vydání tohoto čísla: 31. 7. 2023, evidenční číslo: MK ČR E 15753, uzávěrka příštího čísla: 25. 9. 2023 
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